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Til Folketinget vedr. BBR 

Fra Palle Flebo-Hansen 

Dato 19/09/2012 

 

Vedr. BBR registrering og ingen 
ejendomsskat 

 

Antaget, at man ønsker bibeholdelse af de danske kolonihaver som formålet egentligt var udtænkt  -for så 

vidt angår - at haverne skulle kunne bruges - af den befolkningsgruppe som var tiltænkt til dette formål – 

hvorfor jeg  nu må konstatere -at den igangværende udvikling på området har sat sine præg i anden 

retning. 

Det ses i ovenstående billede - at man kan erhverve en kolonihave for små 3.5 millioner.  

Ejendomsmægleren skriver også: Der er ingen ejendomsskat da det er en kolonihave 

 

Ud af 62.000 kolonihaver findes der vel i øjeblikket Ca. 25 % som har en værdi over 100.000 kr. Det vil sige 

at her siger SKAT – at så skal man betale ejendomsskat.  

Jeg har i denne uge spurt Ca. 60 kommuner og det viser sig at 9 ud af 10 kommuner-  mener ikke der er 

grundlag for at opkræve ejendomsskat.  

 

By- og Boligudvalget 2011-12
BYB alm. del Bilag 128
Offentligt

http://www.lilienhoff.dk/liebhaver/Hedegaardsvej-179-2300-Koebenhavn-S
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Når man ser de rapporter der udarbejdet gennem åerne og 

de udvalg osv. som har behandlet området kolonihaver - kan 

det virke mærkeligt – at man lader stå til her og det gælder 

både Staten & kommunerne.  

 

 
2009 

 

Statsforvaltningen  

Højesteret har i dag afsagt 

dom i en sag om salg af et 

kolonihavehus. Spørgsmålet 

var, om sælger havde været 

berettiget til at kræve en 

højere pris, end den der 

følger af Kolonihave-

forbundets vurderings- og 

maksimalprisbestemmelse 

I Billund Kommune kan vi 

ikke umiddelbart se, at vi har 

modtaget en henvendelse fra 

kolonihaveforbundet eller 

dennes advokat. 

Vi kan oplyse at kolonihaver i 

kommunen ikke er 

registreret i BBR, men at vi 

på sigt ønsker at dette skal 

skal 

I Odense Kommune 

registrere vi ikke 

kolonihavehuse i BBR. Det er 

ikke et krav i BBR-loven, at 

kolonihavehuse skal 

registres, og der skal ikke 

ske anmeldelse, eller 

ansøges om byggetilladelse 

ved bygningsmyndigheden. 

Herlev Kommune har ikke 

registreret kolonihavehuse i 

BBR. Der er ikke et 

lovgivningsmæssigt krav om 

dette. 

Ålborg kommune kender 

intet til Krammes brev. Der 

foretageres ikke  BBR. 

  

 

 Slagelse byråd – Forvaltningen skriver:  

 
Byggeriafdelingen har undersøgt spørgsmålet om kolonihavehuse skal indberettes til BBR sådan som vejledningsteksten til BR 

10 antyder, da det er BBR-registerloven og de hertil hørende bekendtgørelser og cirkulærer, der regulerer forholdet. Af 

cirkulære om bygnings- og boligregistrets drift kan det bl.a. udledes, at bygninger, der kan opføres uden bygge- og 

ibrugtagningstilladelse og som er af forholdsvis ringe værdi, kan udelades fra registret. Ved vurdering af, om en bygning 

er af ringe værdi tages udgangspunkt i vurderingsvejledningens tærskelværdi for hvornår en bygning på lejet 

grund kan friholdes for vurdering. Tærskelværdien er i 2012 kr. 100.000. 
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Har man i Folketinget i sinde - at lade at lade står til overfor de kommuner som ikke ønsker at BBR eller 

ønsker man at behandle ens? 

 

Det ville være rart fra mig at høre din mening – hvis du vil gøre dig den ulejlighed. 

 

 

Hilsen 

Palle Flebo-Hansen 

E-mail: Palle@flebo.dk  

mailto:Palle@flebo.dk

